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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor segítenek végre az aszály sújtotta magyar 
gazdákon? Mit tettek az elmúlt 12 évben az öntözéses rendszerek fejlesztése és elérhetősége, 
teljeskörű hozzáférhetősége érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar  vidék  dolgozói,  vállalkozói  és  napszámosai  érdekében  kell  ma  szólnom  a  magyar
Országgyűlésben. És szólnom kell, mert a magyar emberek mindennapi betevőjéről van szó.

Az aszály hatalmas károkat okoz. A magyar gazdákat pedig magukra hagyták. Vagyis nem, mert a
kárenyhítést szolgáló káralapba beszedik tőlük az összes fillért is, de vissza ebből csak a töredékét
kapják, ha tényleg bajban vannak.

A gazdáknak is ígértek fűt-fát, de csak az Agrárkamara feltőkésítésére és a jégverés elleni védekező
rendszerre  futotta.  Nem  olcsón.  Az  agrárvállalkozók,  a  gazdák  kárenyhítését  hivatott  alapba
befizetett  összegből  jócskán  kap  a  kamara.  S  így  a  jégelhárító  rendszer  is,  amit  meg  a
multinacionális  nagytőke  tulajdonában  lévő  biztosítóknak  kellene  fizetni,  hiszen  a  biztosítók
kiadása is csökken azáltal, hogy a magyar gazdák fizetik ezt is. Tudjuk, Önök amikor csak tehetik a
tőke, a nemzetközi nagytőke érdekeit szolgálják.

12 év kormányzás alatt ódákat zengtek arról, hogy itt aztán öntözőcsatornahálózatok egész sorát
fogják kiépíteni,  és a  gazdák öntözéses  technológiára való átállását  is  támogatják majd ezerrel,
százzal, de hát csak az euró romlott százzal 10 év alatt.

Öntözőrendszerek, csatornahálózatok lehetnének, de most csak az aszály van. A lehullott csapadék
gyorsan átfolyik hazánkon, holott meg kellene fogni, fel kellene használni. 12 évük lett volna rá, ezt
is kiépíteni, nem az óriásplakátokat, meg a propagandát tolni. A Balatont elfoglalták, de a vízhiányt



 
nem  pótolják.  A  Velencei  tó  13  centiméterrel  apadt,  de  az  einstand  megy  itt  is.
  

Kérdezem ezért:

- Mit tesz a kormány az aszály által is sújtott gazdák megsegítése érdekében?

- Milyen öntözőrendszer és csatornarendszer kiépítését támogatták az elmúlt 12 évben?

-  Ha nem tették meg,  miért  nem?  Ha építettek,  támogatták,  akkor  a  gazdák miért  nem tudják
használni?

- Ehhez mennyi EU támogatás érkezett? 

Várom válaszát.
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